
Referat i LOKALRÅDET (Nors, Tved, og Ø. Vandet)  

Tid: Tirsdag den 25. april 2023 kl. 8.30 

Afbud: Ingen 

Punkt Dagsorden Referat/beslutninger 

1. 
 

Velkomst v/formanden 
 

 Velkommen 
Jens Otto har afholdt møde med skolen vedr. trafiktælling og 
sikker skolevej. Skolen vil sammen med elever lave et projekt 
med undersøgelse af mønster over hvilke veje der hyppigst 
anvendes til skolen, om man cykler, går eller bliver kørt m.v. 
Stationsvej ville ved en spærring for biler evt. blive mere sikker 
skolevej 
 

2. 
 
 
 
 

Evaluering af 
Årsforsamlingsmødet og 
Arbejdsgruppemødet v/alle 

Positivt møde  
Dejligt at det er en mere udbredt opfattelse, at vi som borger 
skal til at yde mere for sikre udvikling i vores byer. det blev 
italesat at egen bidrag i forbindelse med byfornyelsen er en 
forudsætning. 
 

3. Økonomistatus v/ Inger 
 
 
 

God økonomi 
Udsendt kontingent til 13 foreninger og heraf har 10 betalt 
Saldo 35.022,35 kr. 
 

4. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Søen i Parken – status 
a. springvand 

 
 

b. sti rundt om søen 
c. det opgravede 

materiale 
d. bænke 
e. Beplantning 

 
 

Borgerforeningen har udsigt til at modtage penge som er søgt 
af købmanden, der har været forslag om springvand eller anden 
juleudsmykning. Dette tager borgerforeningen stilling til 
 
Sti:  er på standby 
Det er uvist hvornår de flytter jordvolde rundt om søen. 
 
Bænke: er på standby 
Beplantning af strækning ved vejen, det tager Inger med til 
møde i borgerforeningen og afklarer om det er i orden 

5. 
 
 

Status vedr. FIF-huset m.v.  
v/Jens/Leo og Jens Otto . 
 
Diverse beslutninger/ ideer 
vedr. faserne for 
opbygning/etablering af den 
grønne del af det fremtidige 
torv. 
 
 
 
a. bemanding af FIF-huset? 
b. Hvilke informationer skal 
der være i og omkring huset. 

2. maj opstilles FIF huset, Jens sørger for hjælper 
 
 
Dette sørger Jens for at komme med et forslag til og så sammen 
med bænke og evt. kvashegn,  
Evt. plantning af et solitært træ i det nordlige grønne område, 
Pia har flere gode ideer som skal bringes i spil 
Inger forslår at borgerforeningen kommer til at stå som 
ansvarlige for FIF huset også med hensyn til forsikring, dette 
afventer vi 
 
Der er flere opgaver som vil kræve hjælp fra borger i byen. Det 
kan være svært konkret at sige hvad dette indebærer på 



c. Plantekasser, 
hegn(kvas/sten 
d. beplantning – 
siddemøbler/bænke/træplan
tning. 
 
 
e. Etablering af et ”Grønt 
sjak” Hvordan??? 
f. Græsslåning ved 
Torvet/FIF-huset ?? 
g. Sommerfuglehaver – Nors 
Skole m.v. v/Jens Otto 
 
 
 
g. Trykning af 
Beplantningsplanen i A5 –
format? Antal? 
 

nuværende tidspunkt. Det er vigtigt, at der er noget synligt, at 
tage udgangspunkt i. 
Vi vil først og fremmest have huset opstillet og så vil vi løse de 
mange praktiske udfordringer omkring FIF-Huset løbende. 
Nors Hallen og Lokalrådet ansøger om udendørs fitness 
redskaber der skal opstilles ved det grønne område ved 
beboerhuset 
 
 
 
 
 
Skolen har sat et projekt i gang hvor skolen har indkøbt et 
eksemplarsæt af en sommerfuglehave. Her kan hele 
udviklingen fra æg til sommerfugle følges og efterfølgende 
udsættes i naturen. Jens Otto søger efterfølgende til støtte til 
indkøb af flere klassesæt 
 
Vi lægger et link ind på norsby.dk hvor beplantningsplanen kan 
hentes og printes. Evt. henvendelse kan ske til Jens Otto 
 
 

6. Tunnelmaleri – status v/Jens 
Otto 
 
 

Jens Otto vil kontakte den udvalgte kunstner og aftaler at sætte 
tunnelmaleriet i gang, vi har penge fra byfornyelse i år 500.000 
kr. til blandt andet dette projekt. Rene fra Thisted Kommune 
inddrages 
 

7.  7.a. 
Kystsporet – info-skilt ved 
Torvet.  
Vi skal finde 5-6 steder, der 
skal stå på skiltets faner ?? 
Navne på lokaliteterne 
sendes efterfølgende til 
Rene. 
 
7.b. 
Beplantning/genplantning 
efter fjernevarmeopgravning 
på Norsvej og Stationsvej – vi 
kan selv bestemme hvad der 
skal i ”Kummerne/chikane 
bede og Norsvej nr. 20 A  - 
skal vi lave et lille 
beplantningsudvalg??? 
 
7. c. 
Pengene til 
Områdefornyelsesplanen vil i 

Vores forslag til skiltning: 
a. Parken og fodboldgolf afstand 
b. Shelter 
c. MTB sporet og Paddelbane 
d. Isbjerget 
e. Nors sø 
f. ”Du er her” kort 

 
 
 
Dette projekt vil vi sætte i gang. 
Der nedsættes et beplantningsudvalget. Ansvarlige Jens Otto og 
Karen. De udarbejder forslag til beplantning på rundkørsler 
Nord og Syd og på chikanebedene langs Norsvej 
 
 
 
 
 
 
 



år nok primært skulle bruges 
på beplantning – skal vi satse 
på rundkørslerne, 
søområdet, 
erhvervsområdet eller? 
 
 

Det hele slås sammen så beplantningsudvalget ser på dette 
også.  
Vi vil anvende lokale kræfter Witdahls og Høj. 

8. 8.a. 
Beplantningsplanen – aktuel 
status v/ Jens Otto  
 
 
8.b. 
Skovprojekt i Øster Vandet 
v/ Pia og Jens Otto 
 
 
 
 
 
 
8.c. 
Grusgraven på Holmevej. 
v/Esben og Jens Otto 
 
 
 
 
 
 
 
8.d. 
Byggegrunde  
 

 
Der er kommet ændringer i forhold til at sommerfuglebusk ikke 
er en invasiv art 
 
 
Witdahls har været ude og besigtige området og kommet med 
forslag til hvad der skal fældes og hvad der kan indrettes til 
insekthotel.  
Beplantning i trekant på nord siden af Klitmøllervej, dette vil 
beplantningsudvalget stå for. Pia vil sørge for at tale med 
beboer ved trekanten 
Kilde ved kirken udgraves snarest 
 
Ejer af grusgraven er åben overfor at der kan beplantes  
Der tages kontakt til planteavlskonsulent og etableres kontakt 
mellem ejer, lejer og Rene fra Thisted Kommune, hvor der 
planlægges med reetablering og plantning af området i 2023 
Esben og Pia er ansvarlige for dette 
Etablering af sti fra Holmevej til Tråbakken via gammelt 
jernbanespor, skal planlægges på længere sigt  Det vil kræve 
tilladelse af ejer af jord der skal anvendes 
 
 
Status quo. Vi forventer stadig udstykning i 2024 

9.  9.a 
Eventuelt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
9.b. 
Dato og sted for næste møde    
 

Fokus på flagermus i Tved, Daniel vil tage sig af det sammen 
med beplantning i Tved 
Etablering af solcelle park på Ballerum, Esben og Daniel 
undersøger sagen 
 
Fælles kalender: 
Der arbejdes på at lave en fælles kalender i Nors Tved Ø. 
Vandet Tidende. Desuden er det planen, at der kan købes plads 
på Hallens infotavle. 
Daniel undersøger om ”Min Forening” er en mulighed for en 
fælles kommunikation  
 
 Den 7.6 kl. 08.45 ved Inger Vorringvej 20 

 


